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NÄRVARANDE 

Sofia Grebner, vice ordförande, Mölndal 
Jamileh Mobaser, Göteborg 
Amanda Waldem, Göteborg 
Hans Frimanson, Härryda 
Frida Svärd, Kungsbacka 
Sofia Schubert, Kungälv 
Yvonne Jansson-Sandberg, Lilla Edet 
Jane Cervell, Stenungsund 
Anna-Maria Olausson, Tjörn 
Brita Malmcrona, Öckerö 
Marie Egerstad, Göteborgsregionen 
Linda Andersson, Göteborgsregionen 
Kim Pischner, Skolverket 
Agnes Duregård, Skolverket 
Jenny Hostetter, Göteborgregionen 
Helene Stensson, Göteborgsregionen 
Lars Jerkeman, Göteborgsregionen 

Deltog ej 

Anders Hedman, Ale 
Stefan Hagebring, Alingsås 
Monika Nilsson, Lerum 
Mikael Viksell 
Nomi Madolo, Partille 
 

1. Extern gäst/gäster 
• Planering och dimensionering 

En genomgång av arbetet med de regionala planeringsunderlag som 
Skolverket har i uppdrag att ta fram. Tanken är att planeringsunderlagen ska 
ge en samlad bild av arbetsmarknadens behov, ungdomars och vuxnas 
efterfrågan samt utbildningsutbudet i länet.  
 
Några tider att ha med i arbetet:  
- 1 juli 2023 ska samverkan ha inletts 
- April/maj 2024 görs ansökan för regionalt statsbidrag avseende yrkesvux 

2025 
- Juni/juli 2025, beslut om statsbidrag för 2025 

 
Knäckfrågor som behöver hanteras.  

- Olika syn på hur arbetsmarknadens behov ser ut. 
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- Hur balanserar behov och efterfrågan mellan studerande och 
arbetsmarknad 

- Balansen mellan gymnasieskola och komvux, var behöver 
utbildningsområdet dimensioneras upp.  

- Hur utöka SYVs arbete som kommer att vara en viktig del i arbetet. 
 

Ur diskussion 
- Hur har man samlat in utbudsuppgifterna som ligger till grund för 

detta arbete 
-  Det har tagits fram via SCB och har sedan delats in i yrkesområden 
- För GR gäller redan idag frisök vad gäller gemensamma 

yrkesutbildningar vilket innebär att alla kommuner inom GR har alla 
utbildningar. 

- Sökandet till befintliga platser har minskat och det är svårt att fylla 
våra utbildningar. Idag kan vi, genom att hantera regionala och lokala 
platser ändå komma igång med våra utbildningar. Men hur kommer 
det att fungera i och med denna förändring. 

-  Tanken är att planeringsunderlagen ska, tillsammans med studie-och 
 yrkesvägledning, vara ett viktigt verktyg i arbetet. De är en 
 rekommendation och det kommer fortsatt gå att göra egna väl 
 fungerande lösningar. Det blir Skolinspektionen som kommer att vara 
 den uppföljande myndigheten av den nya förordningen. 

- Hur ofta kommer planeringsunderlagen? 
-  Ungefär var tredje år, då de hänger ihop med SCB:s rapporter.  
- För vux blir det ett trubbigt verktyg då utbudet förändras i alla fall 4 

gånger per år. 
-  Det ska man fortsatt kunna göra.  
- Hur ser det ut med statsbidragen? Är de öronmärkta. 
-  Det är inte klart ännu. Den frågan ligger hos statsbidragsenheten.  
- Ökat/minskat behov, är det baserat på de senaste tre årens rapport? 
-  Ja, det stämmer och det är SUSA-navet som ligger till grund för de 

 siffror som tas fram. 
- Kommer även statsbidraget att hanteras på 3 år?  
-  Där är man inte klar ännu. Första gången gäller 2025 och då på ett 

 år.  
- Det har informerats om att Skolverket kommer att bjuda in till forum på 

länsnivå. Hur fungerar det för VGR? 
-  VGR kommer att delas upp då länet består av väldigt många 

 kommuner.  
 
Bilder bifogas 
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• Stärkt vux för nyanlända 
Jenny Hostetter, GR, gick igenom några av de frågetecken som dykt upp i 
samband med den rapport Skolinspektionen tagit fram ”Undervisning inom 
kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare”. 
- Får sällan utveckla muntliga färdigheter i synnerhet i distansupplägg 
- Man upplever att undervisningen inte är verklighetsnära 
- Inte likvärdiga möjligheter att lära sig svenska 

 
 GR har i ESF-förstudien ”Språk i arbete och samhälle” också sett att det finns 

en del att arbeta med i SFI-utbildningen och på yrkesutbildning med 
språkstöd. Det behövs mer undervisning på aktivitetsnivå. Behovet är stort av 
att lära sig hantera språket i konkreta situationer.   

 
 ”Stärkt vuxenutbildning för nyanlända” ett nytt projekt i samarbete mellan 

Stenungsunds kommun, Göteborgs stad, Partille kommun och Stockholms 
stad. I projektet är tanken att filma goda exempel på 
kombinationsutbildningar som ger studerande möjlighet att tillägna sig 
yrkeskompetens och ett språk som fungerar på arbetsplatsen.  

 Man ser även över möjligheten att stödja studie- och yrkesvägledning och via 
filmstöd informera om syv på olika modersmål.  

 
 I bifogat material finns även 4 ”skicka med-frågor” att läsa igenom.  
  
 Vid frågor kontakta jenny.hostetter@goteborgsregionen.se  
 
Bilder bifogas 
  
• Batterifabrik – information 

En uppdatering av genomförandeplan avseende batterifabrikens etablering i 
Göteborg.  Det finns ett flertal intressenter som är med i arbetet och i den 
arbetsgrupp som koordineras av BRG ingår; Arbvux, GR och VGR. 
 
Behovet av utbildad personal är stor och man har identifierat 12 generiska 
typroller, där den största delen ligger inom produktion.  
För att möta detta behov har man tagit fram 12 olika insatser, bland annat: 
- utbyggnad av platser på gymnasieskolan med relevanta program 
- utökat erbjudande inom yrkesvux 
- säkerställa relevanta YH-utbildningar 
- stärka lärarkompetensen, m.m. 

  
 7 av dessa 12 insatser i genomförandeplanen ligger hos GR. 
 
 Bilder bifogat 
 
 

mailto:jenny.hostetter@goteborgsregionen.se
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2. Utbudsplanering, beslut/information 
• Januaristart – information 

Utbudsplaneringsgruppen arbetar på en helårsplanering för 2024. Det har 
inte kommit någon information vad gäller statsbidrag 2024 ännu, men i 
planeringen tittar man på stora starter i januari och augusti, medan man i 
april och oktober tänker något mindre. Utifrån tidigare punkt kring 
batterifabriken blir det av stor vikt att se över utbildningar som matchar här.  
 
Om man har önskemål på utbildningar att ha med i januaristart så kontakta 
fredric.alvstrand@goteborgsregionen.se 
 
Vuxenutbildningsnätverket står bakom ett fortsatt arbete kring en 
januaristart enligt tidigare information.  
För att hålla tidplanen kommer ett beslut kring detta att behöva tas via e-
post.  

3. Information/diskussion  
• Valideringsmöte 31 mars – information 

Utifrån de svar som kom in under valideringsdagen presenterade norra 
noden en sammanställning. 
 
Information: 
- Gemensam information på kommunernas hemsidor 
- Överföring av inledande kartläggning 

 
 Lokala utbildningar – samverkan: 

- Behövs delregionala 
- Synka starter för att inte konkurrera 
- Gå samman och hjälpa varandra 

 
 Nytänkande: 

- Finns en nöjdhet – men här behöver vi tänka längre 
- Läggs mycket vikt på samverkan – men inte tillräckligt 
- Vad ska noderna ha för roll i arbetet 
- En valideringsavdelning 
- Var kommer Alvis in i det här och hur gör man med vägledning 
- Gemensamma krav av valideringsutbildningar 

 
 En fortsättning, är det aktuellt med ett nytt möte efter sommaren. 
 Kanske bra om noderna tar ett första grepp om vad man går vidare med.  
 Finns många delar i detta och försöker man greppa om allt kommer det inte 

att fungera.  
 
 Kan det vara aktuellt med en arbetsgrupp kring Validering? 
  

mailto:fredric.alvstrand@goteborgsregionen.se


   

5 (6) 

Vuxenutbildningsnätverket 

Anteckningar 2023-06-07 
 

 Arbetsutskottet får i uppdrag att förbereda inför en diskussionspunkt på 
kommande möte.  
 

• Samverkansavtal 2024 – uppdatering 
En uppdatering av arbetet med ett nytt samverkansavtal.  
Både Utbildningsgruppen (UG) och Utbildningschefsnätverket (UC) 
har fått ett utkast presenterat för sig. Man ser förslaget som en bra grund för 
ett fortsatt arbete mot ett nytt samverkansavtal.  
 
Styrgruppen som ansvarar för framtagandet av ett nytt samverkansavtal har 
identifierat ett antal områden där fortsatt dialog behövs gällande 
tillämpningen av det nya samverkansavtalet. Det gäller t ex 
antagningsprocessen, principer för planering och dimensionering, 
kvalitetsuppföljning, administration och ekonomi. Styrgruppens arbete 
fortsätter därmed, och Vuxenutbildningsnätverket kommer att involveras i 
dessa frågor. Höstens konferens kommer att fokusera på samverkansavtalet. 
 
Styrgruppen ställer sig positiv till en gemensam hearing kring 
samverkansavtalet, något Vuxenutbildningsnätverket vid tidigare tillfälle haft 
önskemål om.  
 

• Gemensamt IT-system, uppdatering 
Anbud har lämnats in och godkänts, där en utvärdering nu pågår utifrån 
följande delar: 
- Användbarhet 
- Funktionalitet 
- Leverans- och utvecklingsförmåga 
- IT-drift 
- Kostnad 

  Därefter följer förhandlingsmöten, där tre möten per leverantör är planerade.  
 Planen är att det ska finnas ett klart avtal efter sommaren.  
  
 Påminnelse till de kommuner som inte förlängt befintligt avtal med Alvis.  
  
 Bilder bifogas 

4. Ventilen 
• SFI för Ukrainare 

Hur tänker man ute i kommunerna kring förordningsskrivningen avseende 
SFI för Ukrainare? 
 
GRs kommuner är på gång med detta, lite i olika lägen.  
Det finns även statsbidrag att söka, vilket görs enskilt per kommun.  
 

• Avtackning 
Jane Cervell, Stenungsund, avtackades. 
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Antecknat av: 
Linda Andersson 
Göteborgsregionen 
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